



ORDER IN COUNCIL

ORDER

1. The Declaration of State of Emergency, dated March 20, 2020, declaring that a state of emergency exists in the whole of the Province of Manitoba due to the communicable disease known as COVID-19, is hereby extended for a further period of 30 days, commencing as of 4:00 p.m. on April 18, 2020.

AUTHORITY

The Emergency Measures Act, C.C.S.M. c. E80, states:

Declaration of a state of emergency

10(1) In the event of a major emergency or disaster the minister may declare a state of emergency in respect to all or any part of the province.

Description of emergency and affected area

10(2) A declaration of a state of emergency

- (a) must describe the major emergency or disaster that is the subject of the declaration;
- (b) must state whether the declaration applies to all or a part of the province;
- (c) must, if the declaration applies to a part of the province, describe the affected area; and
- (d) must, if the duration of the declaration is to be less than 30 days, state its duration.

Communication of declaration

10(3) Immediately after the declaration of a state of emergency, the minister shall cause the details of the declaration to be communicated by the most appropriate means to the residents of the affected area.

Duration of declaration

10(4) A declaration under subsection (1) is valid for a period of 30 days beginning on the day the declaration is made, unless a shorter period is stated in the declaration in accordance with clause (2)(d). The Lieutenant Governor in Council may, if necessary, extend the duration of a declaration — with any changes to the geographic area affected by the declaration considered necessary — for further periods of up to 30 days each, in which case subsections (2) and (3) apply.

Statutes and Regulations Act does not apply

10(5) The Statutes and Regulations Act does not apply to a declaration under subsection (1) or to an extension of the duration of a declaration under subsection (4).

BACKGROUND

1. On March 20, 2020, pursuant to subsection 10(1) of *The Emergency Measures Act*, the Minister responsible for *The Emergency Measures Act* issued a Declaration of State of Emergency in the whole of the Province of Manitoba due to COVID-19 as of 4:00 p.m., March 20, 2020.
2. The Lieutenant Governor in Council deems it necessary to extend the duration of the Declaration of State of Emergency for a further period of 30 days, in accordance with the provisions of subsection 10(4) of *The Emergency Measures Act*.

Infrastructure
Initiating Department/Agency
<i>Tareq Al-Zabir</i> Authorized Officer
APPROVED BY:
Civil Service Commission
Finance
APPROVED AS TO FORM:
Name
Legislative Counsel Office
Initials
BILINGUAL: ☒ YES ☐ NO
<i>PTS</i>

RECOMMENDED:

[Signature]
Minister of Infrastructure

APPROVED BY EXECUTIVE COUNCIL:

[Signature]
Presiding Member

ORDERED:

[Signature]
Lieutenant Governor

April 16, 2020

Date



DÉCRET

DÉCRET

1. Est prorogée pour une période additionnelle de 30 jours commençant le 18 avril 2020, à compter de 16 heures, la proclamation de l'état d'urgence datée du 20 mars 2020, laquelle proclamait l'état d'urgence dans toute la province du Manitoba en raison de la maladie transmissible connue sous le nom de COVID-19.

Infrastructure
Ministère ou organisme d'origine
Fonctionnaire autorisé
APPROUVÉ PAR :
Commission de la fonction publique
Finances
APPROUVÉ QUANT À LA FORME PAR :
Nom
Bureau du conseiller législatif
Paraphe

DISPOSITION HABILITANTE

La *Loi sur les mesures d'urgence*, c. E80 de la *C.P.L.M.*, prévoit notamment ce qui suit :

« Proclamation d'un état d'urgence

10(1) En cas de situation d'urgence grave ou de sinistre, le ministre peut proclamer l'état d'urgence dans tout ou partie de la province.

Contenu de la proclamation

10(2) La proclamation de l'état d'urgence :

- a) décrit la situation d'urgence grave ou le sinistre qu'elle vise;
- b) énonce si elle s'applique à la totalité ou à une partie de la province;
- c) si elle s'applique seulement à une partie de la province, décrit le secteur touché;
- d) énonce sa durée si elle est inférieure à 30 jours.

Communication de la proclamation

10(3) Aussitôt après la proclamation de l'état d'urgence, le ministre en communique la teneur à la population de la région touchée de la façon la plus efficace.

Durée de la proclamation

10(4) La proclamation visée au paragraphe (1) est valide pour une période de 30 jours à compter de la date où elle est lancée, à moins qu'une durée inférieure n'y soit énoncée en application de l'alinéa (2)d). Toutefois, le lieutenant-gouverneur en conseil peut, au besoin, proroger la proclamation pour des périodes additionnelles d'au plus 30 jours chacune, auquel cas les paragraphes (2) et (3) s'appliquent. Il peut également modifier, au besoin, les frontières du secteur touché.

Non-application de la Loi sur les textes législatifs et réglementaires

10(5) La Loi sur les textes législatifs et réglementaires ne s'applique ni à la proclamation visée au paragraphe (1) ni à la prorogation visée au paragraphe (4) ».

JUSTIFICATION

1. Le 20 mars 2020, en vertu du paragraphe 10(1) de la *Loi sur les mesures d'urgence*, le ministre chargé de l'application de la *Loi sur les mesures d'urgence* a proclamé l'état d'urgence dans toute la province du Manitoba à compter de 16 heures, le 20 mars 2020, en raison de la COVID-19.
2. Le lieutenant-gouverneur en conseil juge qu'il est nécessaire de proroger la proclamation de l'état d'urgence pour une période additionnelle de 30 jours, selon le paragraphe 10(4) de la *Loi sur les mesures d'urgence*.

RECOMMANDATION :

Ministre de l'Infrastructure

APPROUVÉ PAR LE CONSEIL EXÉCUTIF :

Président

FAIT PAR :

Lieutenant-gouverneure

16 avril 2020

Date